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RØMSKOG KOMMUNE 
Økonomi 

Arkiv:  033 
Saksbehandler: Roar Karlsen 
Dato:  18.04.2017 
Saksmappe:  17/193 
 

 
 
REFERATER OG HØRINGER I FORMANNSKAPET 27.04.2017  
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
14/17 Formannskapet 27.04.2017 
__________________________________________________________________________ 
 
RÅDMANNENS INNSTILLING : 
1. Referatene tas til orientering. 
2. Det avgis ingen høringsuttalelser 
 
 
SAKENS FAKTA: 
 
16/430-4 02.03.2017 RÅD//ANNBOU  
605/17 Aurskog-Høland kommune 

DOKUMENT 16/05082-5 REFERAT FRA FORBEREDENDE MØTE 
28.02.17 - KOMMUNESAMMENSLÅING SENDT FRA AURSKOG-
HØLAND KOMMUNE  
 

17/108-1 02.03.2017 RÅD//ANNBOU  
606/17 Skogbrukssjef Rømskog kommune 

ÅRSMELDING 2016  
 

17/35-3 08.03.2017 RÅD//ANNBOU  
658/17 Politidirektoratet 

INNHENTING AV SYNSPUNKTER VEDRØRENDE KLAGE FRA 
AREMARK KOMMUNE  
 

17/35-5 08.03.2017 RÅD//ANNBOU  
663/17 Linda Evebø 

INNHENTING AV SYNSPUNKTER VEDRØRENDE KLAGE FRA 
NANNESTAD KOMMUNE POLITIREFORMEN 
 

16/95-6 16.03.2017 RÅD/UTV/JANERI  
773/17 Statens vegvesen 

DOKUMENT 16/43633-64 AVSLAG PÅ SØKNAD OM MIDLER I 2017, 
RØMSKOG KOMMUNE - TILSKUDD TIL TILTAK FOR ØKT 
SYKKELBRUK I KOMMUNER OG FYLKESKOMMUNER  
 

16/430-11 21.03.2017 RÅD//ANNBOU  
828/17 Aurskog-Høland kommune 

DOKUMENT 16/04448-4 KOMMUNESAMMENSLUTNING MED 
RØMSKOG - OPPRETTELSE AV FELLESNEMND SENDT FRA 
AURSKOG-HØLAND KOMMUNE  
 

13/116-13 22.03.2017 RÅD//ANNBOU  
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866/17 Normeka AS 
VS: GODKJENT ÅRSBERETNING, ÅRSREGNSKAP, PROTOKOLL 
FRA GENERALFORSAMLINGEN  
 

15/499-16 23.03.2017 RÅD/OPPV/UNNDEG  
873/17 Mortenstua skole 

MØTEBOK FRA EIERMØTET MORTENSTUA IKS OG 
AVLASTNINGSHJEMMET IKS  
 

16/517-4 28.03.2017 RÅD/ØKONOM/ROAKAR  
936/17 Husbanken 

TILDELING AV STARTLÅN, TILSKUDD TIL ETABLERING OG 
TILSKUDD TIL TILPASNING AV BOLIG FOR 2017  
 

13/45-20 03.04.2017 RÅD//ANNBOU  
1039/17 Indre Østfold regionråd 

PROTOKOLL - INDRE ØSTFOLD REGIONRÅD - 24. MARS 2017  
 

17/189-6 11.04.2017 RÅD/ØKONOM/ROAKAR  
1119/17 Skatteoppkreveren i Rømskog 

SKATTEINNGANG PR MARS 2017  
 
HØRINGER: 
1. Høring – Endringer i kart- og planforskriften, oppstartfasen i planarbeidet, frist 

06.06.17 
https://www.stortinget.no/no/Saker-og-publikasjoner/Saker/Sak/?p=64515  
 

2. Høring om generell del av læreplanverket, frist 12.06.17 
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/horing-om-forslag-til-ny-generell-del-av-
lareplanverket-for-grunnopplaringen-som-skal-erstatte-gjeldende-generell-del-og-
prinsipper-for-opplaringen/id2542076/  
 

3. Høring om tap av retten til å utstede legeerklæringer, frist 30.06.17 
www.regjeringen.no/2542456  
 

4. Høring Forslag til endringer i Riksarkivarens forskrift, frist 01.05.17 
http://www.arkivverket.no/Arkivverket/Om-oss/Aktuelt/Nyhetsarkiv/Hoeringsnotat-
Riksarkivarens-forskrift  
 

5. Høringsbrev om endringer i Forskrift om rettigheter og bruk av tvang under opphold i 
barnevernsinstitusjon (rettighetsforskriften), frist 09.06.17 
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/horingsnotat-om-forslag-til-endringer-i-
forskrift-om-rettigheter-og-bruk-av-tvang-under-opphold-i-barneverninstitusjon-
rettighetsforskriften--24/id2543996/  
 

6. Høringsbrev om integrasjon og tillit, frist 23.06.17 
www.regjeringen.no/id2536701  
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7. Høring om Framtidig helseforetakstilhørlighet for Kongsvinger sykehus, frist 24.05.17 
www.regjeringen.no/id2536701 
 

8. Høring – forslag om overgang fra VG1 studiespesialisering til yrkesfaglige 
programområder på VG2, frist 24.05.17 
https://hoering.udir.no/Hoering/109  
 

9. Høring – utkast til standard for tjenestebasert adressering del 3 Tjenestetyper, frist 
16.05.17 
https://ehelse.no/horinger/horing-pa-standard-for-tjenestebasert-adressering-del-3-
tjenestetyper  
 

10. Høring om endring i Barneloven og Statsborgerloven, frist 23.06.17 
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/horing---endringer-i-barneloven-og-
statsborgerloven/id2546525/  
 

11. Høringsbrev – Forskrift om funksjons- og kvalitetskrav i kommunale 
fysioterapitjenester, frist 03.07.17 
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/horing---forskrift-om-funksjons--og-
kvalitetskrav-i-kommunale-fysioterapitjenester/id2548381/  
 

12. Høring – NOU 2017:6 Offentlig støtte til barnefamiliene, frist 30.09.17 
https://www.regjeringen.no/no/dokument/hoyringar/id1763/?isfilteropen=True&term=
barnefamilie  
 

13. Høring forslag om endringer i barnehageloven – språkkrav, frist 19.06.17 
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/horing-forslag-om-endring-i-
barnehageloven-sprakkrav/id2548687/ 
 

14. Høring – Regional transportplan for Østfold mot 2050 og handlingsprogram for 
fylkesveger og kollektivtransport 2018-2021, frist 01.05.17 
Østfold fylkeskommune 
 

15. Forslag til kommunal planstrategi Askim 2016-2019, frist 18.04.17 
Askim kommune 
 

16. Høring, forslag til endring av retningslinjer for skoleskyss for elever i grunnskolen, 
frist 03.05.17 
Østfold fylkeskommune 

 
VEDLEGG:  
1. Årsmelding Skogbrukssjefen 
2. Skatteinngang pr mars 2017 
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RØMSKOG KOMMUNE 
Kultur 

Arkiv:  256 &86 
Saksbehandler: Rita Berget 
Lindblad 
Dato:  04.04.2017 
Saksmappe:  17/149 
 

 
 
UNDERSKUDDSGARANTI FOR KURØEN 2017  
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
15/17 Formannskapet 27.04.2017 
__________________________________________________________________________ 
 
RÅDMANNENS INNSTILLING: 

1. Det innvilges underskudds- / minstegaranti på kr 100 000 totalt til dekning av ev. 
inntektssvikt på Kurøen sommeren 2017. Beløpet dekkes av Formannskapets 
tilleggsbevilgning ansvar 1990. 

2. Garantien gjøres gjeldende hvis Rømskog IL og/eller Rømskog Misjonsforening hver 
for seg har lavere salgsoverskudd enn kr 50 000. 

3. Krav ifht garanti må fremsettes før 1.10.17. 
 
 
SAKENS FAKTA: 
 
Bakgrunn: 
Rømskog Idrettslag (RIL) og Misjonsforeningen (MF) deler sommeren mellom seg, og har 
ansvaret for servering og kiosksalg på Kurøen. De søker kommunen om en inntektsgaranti på 
kr. 100 000 for deres dugnadsarbeid på Kurøen sommerhalvåret 2017. De ønsker at 
kommunen skal dekke mellomlegget dersom inntektene for serveringa blir mindre enn kr. 100 
000 totalt.  
De har gjennom flere år hatt ansvaret for serveringen på Kurøen i sommerhalvåret.  
For å kunne fortsette dette dugnadsarbeidet, og beholde engasjementet ønsker de en 
økonomisk sikkerhet som baserer seg på de inntektene de har hatt de siste årene. 
 
 
VURDERING: 
Det er viktig at servering og kiosksalget opprettholdes på Kurøen for å skape aktivitet og 
interesse for området. Kurøen er en kulturperle som bidrar til å styrke bygdas omdømme. 
Inntektene og besøkstallet er avhengig av flere usikre faktorer, bl.a. været. Det er forståelig at 
foreningene søker om en minstegaranti. 
De to foreningene oppfordres til å intensivere annonseringen av tilbudet på Kurøen gjennom 
sosiale medier, skjer-i.no, og sette opp gatebukker / bannere langs veier / kryss der det er 
mulig. 
 
KONKLUSJON: 
På denne bakgrunn bes Formannskapet ta stilling til søknaden. 
 
 
VEDLEGG:  
Søknad fra Rømskog Idrettslag og Misjonsforeningen. 
 
UTSKRIFT SENDES:  
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Rømskog Idrettslag v /Dag Ivar Høisveen 
Misjonsforening v/ Bjørn Tørnby 
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RØMSKOG KOMMUNE 
Utvikling 

Arkiv:  U74 
Saksbehandler: Jan Marius Eriksen 
Dato:  18.04.2017 
Saksmappe:  14/305 
 

 
 
RESTAURERING AV LÅVEN PÅ KURØEN  
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
16/17 Formannskapet 27.04.2017 
__________________________________________________________________________ 
 
RÅDMANNENS INNSTILLING: 

1. Det bevilges kr 50 000 til konsulent som skal utarbeide en tilstandsrapport med 
tiltaksliste og kostnadsoverslag for å kunne sett låven på Kurøen i forsvarlig stand.  

2. Beløpet dekkes av kommunens vedlikeholdsfond. 
 
 
SAKENS FAKTA: 
Det har tidligere vært påvist at låvens vegger og grunnmurens tilstand er i en slik befatning at 
de må stabiliseres for at låven skal kunne brukes. Låven har vært stengt de tre siste årene. Det 
er blitt gitt en vurdering fra fylkeskonservatoren i oktober 2015. (Vedlegg 1) Det var i april 
2016 en befaring med kyndige fagpersoner som muntlig vurderte at låven kan reddes ved at 
den helt eller delvis rives ned og bygges opp igjen. Et slikt prosjekt vil gå over flere år, og ha 
en kostnad på mellom kr 4 og 6 millioner. Det er ikke tidligere utarbeidet dokumentasjon av 
sakkyndig konsulent på låvens tilstand eller dokumentasjon av konkreter tiltak for å sette den 
i stand. 
 
Bakgrunn: 
Rømskog kommune overtok gården Kurøen som gave fra søsknene Melleby i    
1984. Betingelsen var at det ble fradelt hyttetomter på området ut mot Rømsjøen. Da saken 
ble behandlet i kommunestyret i 1986, ble dette enstemmig vedtatt, og det ble nedsatt et 
Kørrestyret som fikk som oppgave å utvikle stedet til et bygdetun. Allerede den gang ble det 
påpekt hvor vanskelig det var å f offentlige midler til vedlikehold og restaurering av 
bygdetunet. Ideen var flere foreninger slo seg sammen og drev stedet. (Vedlegg 2)  
Gårdens historie føres tilbake til 1599. Den nåværende våningsbygningen er bygd i 2 etapper 
med en nyere bygning utenpå den gamle. Låven er fra 1800-tallet. For øvrig finnes stabbur og 
smie. Bygdefolket la da ned rundt 1 000 dugnadstimer for å sette stedet i stand. Kurøen 
knytter rømsjingene sammen og er et populært sted for besøkende og turister. Området ved 
Kurøen gir muligheter for fisking, padling, rasting og bading, samt utgangspunkt for turer i 
den merkede turstien mot Venemoen.  
Det er mulig å leie lokaler på Kurøen til private arrangement og lignende i sommerhalvåret. 
Kurøen ble kåret til Rømskog kommunes tusenårssted og ligger vakkert til på solsiden av 
Rømsjøen. Kurøen er en viktig kulturperle i Rømskog. I sommerhalvåret arrangeres det 
festivaler, konserter og utstillinger her 
 
 
Økonomi 
Det er tidligere estimert en kostnad på mellom 4 – 6 millioner for å restaurere låven. For å få 
full oversikt over kostnadene må det utarbeides en tilstandsrapport med et kostnadsoverslag. 
Estimert kostnad for en slik rapport er kr 50 000.   
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VURDERING 
Låven er viktig for å kunne opprettholde Kurøen som et bygdetun. Låvens tilstand er slik at 
den må rehabiliteres for å kunne brukes. Da det tidligere bare er gjort grove overslag på hva 
som må gjøres og hvilke kostnader dette medfører bør det engasjeres en sakkyndig konsulent 
som kan gi svar på både tiltak og kostnader for å sette låven i forsvarlig stand. 
 
KONKLUSJON 
Sakkyndig konsulent engasjeres til å utarbeide en tilstandsrapport med et medfølgende 
tiltaksliste og kostnadsoverslag for å kunne sett låven på Kurøen i forsvarlig stand  
 
VEDLEGG:  
Vedlegg 1. Rapport fra Fylkeskonservatoren 
Vedlegg 2. Møtedokument fra 1984 
 
 
UTSKRIFT SENDES:  
Tjenesteleder kultur 
Tjenesteleder utvikling  
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RØMSKOG KOMMUNE 
Utvikling 

Arkiv:  M82 
Saksbehandler: Jan Marius Eriksen 
Dato:  19.04.2017 
Saksmappe:  17/191 
 

 
 
NY 110-SENTRAL I SKI  
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
17/17 Formannskapet 27.04.2017 
13/17 Kommunestyret 27.04.2017 
__________________________________________________________________________ 
 
RÅDMANNENS INNSTILLING: 

1. Rømskog kommune vedtar å delta i Øst 110-sentral IKS og dekke kostnadene for 
etablering og drift av 110-sentralen.  

2. Kommunestyret legger myndigheten til å treffe vedtak etter brann- og 
eksplosjonsvernlovens § 16 vedrørende nødalarmeringssentral, med de til enhver tid 
gjeldende forskrifter, til representantskapet i Øst 110-sentral IKS, der loven selv ikke 
er til hinder for det.  

3. Kommunestyret vedtar selskapsavtalen for Øst 110-sentral IKS.  
4. Kommunestyret oppnevner………… til representantskapsmedlem i Øst 110-sentrak 

IKS.  
 
 
SAKENS FAKTA: 
Bakgrunn: 
Staten har vedtatt å samlokalisere 110-sentralene for brann- og redning med politiets 
operasjonssentraler (112) i de nye politidistriktene.  
Ski kommune er pålagt fra Direktoratet for sikkerhet og beredskap (DSB) å etablere ny 110-
sentral samlokalisert med Øst politidistrikts operasjonssentral i politihuset i Ski.  
Kommunene i Follo og på Romerike i Akershus og alle kommunene i Østfold (38 kommuner) 
plikter å knytte seg til 110-sentralen og å bære sin andel av kostnadene ved etablering og drift 
av sentralen.  
 
Dagens to 110-sentraler i Lørenskog for Romerike, og i Moss for Østfold og Follo, avvikles. 
De ansatte tilbys stilling innenfor arbeidsmiljølovens bestemmelser om 
virksomhetsoverdragelse.  
Ski kommune har prosjektorganisert arbeidet med referansegruppe, styringsgruppe og 
arbeidsgrupper. Det har vært bred involvering fra de ansatte i dagens to 110-sentraler, samt 
brannsjefene og ordførerne som er ledere av regionrådene.  
Styringsgruppa og referansegruppa anbefaler å organisere ny 110-sentral som et 
interkommunalt selskap (IKS). Styringsgruppa anbefaler å etablere selskapet innen utgangen 
av juni 2017. Navnet på det nye selskapet foreslås Øst 110-sentral IKS.  
110-sentralen i politihuset i Ski planlegges åpnet i 1. kvartal 2018.  
Kommunene må fatte likelydende vedtak om etablering, deltakelse i og finansiering av Øst 
110-sentral IKS.  
 
Dokumenter i saken  
• Brev DSB til kommuner, brannsjefer og ledere av 110-sentralene, «Vedtak om nye 110-
regioner og samlokalisering av nødmeldingstjenesten», datert 15.03.16  
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• Brev fra DSB til Romerike 110, Alarmbrann Øst AS og Ski kommune «Overordnet om 
kostnader for samlokalisering 110 og 112 - flytting og reetablering av 110- sentralen i ny 110-
region», datert 15.12.16  
• Stortingsvedtak 10.06.15 og Innst. 306 S (2014-2015) og Prop. 61 LS (2014-2015)  
• Brann- og eksplosjonsvernloven  
 
Om oppdraget med å etablere 110-sentralen i Ski  
Stortinget har vedtatt politireformen. Samlokalisering av politiets operasjonssentraler og 110-
sentraler for brann- og redningstjenesten er en del av Stortingets vedtak.  
Direktoratet for samfunnssikkerhet og beredskap (DSB) har vedtatt lokalisering av 110-
sentralene i Norge. Vedtaket er hjemlet i brann- og eksplosjonsloven § 37 (1) jf. § 16(1) 
(utdrag av loven er vedlagt i vedlegg 4). Vedtak om nye 110-regioner ble sendt fra DSB 
15.03.16. DSB pålegger Ski kommune å etablere en 110-sentral for den nye 110-regionen. De 
kommuner som omfattes av den fastsatte regionen plikter å knytte seg til 
nødalarmeringssentralen og med grunnlag i avtale bære sin andel av kostnadene ved 
etablering og drift av sentralen.  
Det heter videre i brevet: «Brann- og eksplosjonsvernloven § 16 (1) legger ansvaret for 
etablering og drift av 110-sentralene til en "kommune". Bestemmelsen ivaretar prinsippet om 
kommunal organisasjonsfrihet ved at kommunestyret kan ta stilling til hvordan oppgaven skal 
løses i den enkelte kommune. I tråd med prinsippet om kommunal organisasjonsfrihet 
bestemmer kommunene selv hvordan 110-tjenesten skal organiseres, herunder hvilken modell 
for interkommunalt samarbeid som er mest hensiktsmessig for drift av 110-tjenesten i 
regionen.»  
Ski kommune har prosjektorganisert arbeidet med etableringen av 110-sentralen med 
referansegruppe, styringsgruppe og arbeidsgrupper. Prosjektet har hatt bred deltakelse fra 
regionrådslederne, brannsjefene for alle brann- og redningstjenestene, tillitsvalgte,  
verneombud, ledere og ansatte i dagens to 110-sentraler. Rådmannen i Ski har ledet 
styringsgruppa. Dette saksframlegget bygger på arbeidet i prosjektet. Prosjektet har også 
arbeidet med utforming av lokalene sammen med politiet, utredet behovet for infrastruktur, 
organisering og bemanning for å oppfylle intensjonen med samlokaliseringen. Prosjektet har 
fortløpende hatt kontakt med DSB som fag- og tilsynsmyndighet for å avstemme planlagte 
løsninger med nasjonale krav.  
Når alle kommunene har vedtatt sin deltakelse, vil prosjektet sikre etablering av selskapet og 
forestå den videre planleggingen fram til oppstart i 1. kvartal 2018. Det er utført et grundig 
arbeid både for dette saksframlegget og for videre intern planlegging og etablering av den nye 
sentralen. Prosjektarbeidet har gitt positive ringvirkninger for en vellykket etablering. 
Mandatet for og organiseringen av prosjektet er gjengitt i vedlegg 1.  
 
Om 110-sentralen  
Primærtjenester  
110-sentralen er en lovpålagt oppgave i henhold til brann- og eksplosjonsloven.  
110-sentralen er nødalarmeringssentral for brann- og redningstjenesten i de 38 kommunene i 
det som nå kalles Øst 110-region; denne er tilsvarende som for Øst politidistrikt. Sentralens 
viktigste formål er å gi trygghet for ca. 715 000 innbyggere. Innbyggertallet er økende. 
Oversikt over innbyggertall i kommunene er i vedlegg 2.  
110-sentralen er en fagsentral med nasjonale krav. Kjerneoppgaver er mottak av 
nødmeldinger og utalarmering av ressurser. Nødalarmeringssentralen samarbeider tett med de 
øvrige nødetatenes sentraler.  
Sentrale arbeidsoppgaver ved en nødmelding er:  
 Sikre at nødvendig informasjon fra den nødstilte innhentes raskt og korrekt.  
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 Avklare nøyaktig adresse og kontaktperson.  
 Om liv er gått tapt og hvor mange liv som kan være truet.  
 Om det er innesperrede/savnede personer, og hvis det er tilfelle, holde oversikt over disse.  
 Alarmering og utkalling av tilstrekkelig innsatsstyrke og overordnet vakt.  
 Etablere samband med innsatsstyrken, overordnet vakt og øvrige nødetater, og bistå under 
innsatsen.  
 Vurdere behovet for annen assistanse (ambulanse, politi, helikopter, spesialutstyr).  
 Hvilken utvikling i skadebildet som kan forventes.  
 Veilede innringer om hvordan vedkommende skal forholde seg inntil hjelp kommer frem.  
 
Sekundærtjenester  
Primærtjenester er lovpålagt, og sekundærtjenester er ikke lovpålagt.  
Styringsgruppa og referansegruppa oppfatter det som god samfunnsøkonomi at 110-sentralen 
og brann- og redningstjenestene arbeider for både skadeforebygging og brann- og 
skadebegrensende arbeid ved å ha direkte alarmtilknytninger fra næringseiendom, heiser og 
privatpersoner med kommunale vedtak om direkte brannvarsling. Denne typen tjenester er 
sekundærtjenester som foreslås gjennomført på følgende måte:  
 det lokale brannvesen er tilbyder og avtalepart for brannforebyggende og brann- og 
skadebegrensende tjenester. Lokalt brannvesen administrerer ordningen.  
 den nye 110-sentralen utfører alarmhåndteringstjenester for de lokale brannvesen. Det 
inngås avtale mellom 110-sentralen og hver brann- og redningstjeneste.  
 Sekundærtjenester er regulert i selskapsavtalen med følgende formulering:  
 
«Selskapet skal begrense sin sekundærvirksomhet til brann- og redningsrelaterte oppgaver og 
som bidrar til å nå hovedmålet.  
Selskapet skal gi samme tjenestenivå hos alle deltakerne.  
En deltaker skal i tillegg ha anledning til å få levert tjenester utover dette nivået, mot 
kostnadsdekkende godtgjørelse til selskapet. Slike tjenester krever godkjenning av de øvrige 
deltakerne.»  
Det er vektlagt at eierne skal ha styringsrett over omfang og former for sekundærtjenester. 
Dette er omtalt i selskapsavtalen.  
Denne løsningen vil bruke 110-sentralens beredskapskapasitet på skadeforebyggende og 
skadebegrensende måte. Tjenestene 110-sentralen skal yte for de lokale brann- og 
redningstjenestene, vil være innenfor referansegruppas anbefaling om å avgrense disse til 
brann- og redningstjenestens kjerneoppgaver og kompetanse. Videre vil 110-sentralen levere 
tjenester til brann- og redningstjenestene, og ikke selv drive næringsvirksomhet.  
DSB har varslet en selvstendig gjennomgang av 110-sentralenes inntektsbringende tjenester 
blant annet opp mot konkurranseregelverket. (Kilde: DSBs beslutningsgrunnlag til Justis- og 
beredskapsdepartementet om ny organisering av brann- og redningsvesenet; datert 01.12.15.)  
 
Selskapsorganisering  
Politisk og faglig eierskap og styring  
110-sentralen er lovpålagt og på de fleste områder regulert både hva gjelder ansvar, 
dimensjonering og kompetanse. Det er i folkevalgt interesse å sikre innbyggerne trygghet 
gjennom 110-sentralen og den lokale brann- og redningstjenesten. Muligheten for aktivt og 
strategisk folkevalgt eierskap er imidlertid begrenset for 110-sentralens formål og krav til 
tjenestene.  
Eierinteressen av økonomisk karakter vil være knyttet til det årlige bidraget fra deltakerne i 
110-sentralen for å utføre de lovpålagte tjenestene. Disse vil være stabile ut fra svært 
begrenset investeringsbehov og et stabilt personellbehov.  
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Det er lagt vekt på å styrke brann- og redningstjenestenes rolle i eierskapet av 110-sentralen. 
Brann- og redningstjenestene vil ha en sterk faglig interesse i hvordan 110-sentralen utfører 
sine tjenester. Harmoniserte rutiner og prosedyrer mellom 110-sentralen og hvert brannvesen 
er eksempel på beredskapsmessig sammenheng. Brannsjefenes ansvar for beredskapen taler 
for å knytte eierskapet til brannregionene. Det er vurdert at dette best kan skje gjennom en tett 
kobling mellom brann- og redningstjenestene og den nye 110-sentralen.  
 
 
Valg av selskapsform  
Kommunene er gjennom brann- og eksplosjonsloven forpliktet til å delta i 110-sentralen. 
Staten gir kommunene frihet til å velge organisering og selskapsform. Dette spørsmålet har 
blitt behandlet grundig i styringsgruppa og referansegruppa. Et interkommunalt selskap (IKS) 
der kommunene utøver sitt eierskap gjennom brann- og redningsregionene har fått sterk 
tilslutning.  
Interkommunale selskap er regulert gjennom lov om interkommunale selskap. Kommuner, 
fylkeskommuner og interkommunale selskap kan være deltakere i et IKS. Representantskapet 
er øverste organ. Dette skal ha to ordinære møter i året. Representantskapet har lovbestemte 
saker til behandling. Blant disse er godkjenning av årsbudsjett og økonomiplan, og valg av 
styremedlemmer, styreleder og nestleder.  
Det er lagt vekt på 110-sentralen som en fagsentral for nødalarmering og en naturlig del av, 
og med en tett kobling til de lokale brann- og redningstjenestene. En organisering med 
tilknytning til kommunenes fagenheter innen brann- og redningstjeneste er en styrke for 
samordnede og helhetlige tjenester.  
Det er 10 brann- og redningstjenester i de 38 kommunene. Fem brann- og redningstjenester er 
organisert som interkommunale selskap (IKS), og fem er kommunale enheter. Én av disse 
omfatter to kommuner; Fredrikstad og Hvaler. (Oversikt over brann- og redningstjenestene er 
i vedlegg 3).  
Den foreslåtte løsningen er at de 38 kommunene utøver sitt eierskap gjennom sine til sammen 
10 brann- og redningsregioner. Dette reduserer antall deltakere til 5 interkommunale selskap 
og 6 kommuner; og vil ha 11 deltakere. En slik organisering vil ivareta referansegruppas 
anbefaling om at eierstyringen bør knyttes til fagenhetene, og ivareta eierstyringen faglig og 
økonomisk. Dette vil styrke brann- og redningstjenestens muligheter til å ivareta de 
brannfaglige interessene i 110-sentralen. Dette er vesentlig for en koordinert og helhetlig 
tjenestekjede. Kommunene kan velge å ha folkevalgt representasjon i representantskapet.  
For 33 av kommunene vil eierstyringen skje gjennom det brann-IKSet kommunen deltar i. 
Kommunestyrets eierstyring av 110-sentralen vil for disse skje gjennom eierstyringen av 
brann-IKSet. De øvrige kommunene blir direkte kommunale deltakere.  
Endring av eierforhold vil kunne skje som følge av kommunesammenslåinger eller endringer i 
brann- og redningstjenestene. Ut fra allerede vedtatte sammenslåinger, vil antall kommuner 
som eiere bli endret innen kort tid etter etableringen av selskapet. Styringsgruppa og 
referansegruppa vektlegger derfor en selskapsform og et eierskap som sikrer nødvendig 
tilknytning mellom 110-sentralen, kommunene og brannregionene. Og som samtidig er 
fleksibel ved framtidige endringer i eierstrukturen.  
Fordelen med denne organiseringen er færre deltakere, enklere gjennomføring av 
representantskapsmøter og vedtak om endringer av selskapsavtalen. Det må påregnes 
endringer av hvem som er eiere etter kommunesammenslåinger, og eventuelle endringer i 
organiseringen av brann- og redningstjenestene. Når kommunens eierskap utøves gjennom et 
IKS, vil slike endringer i mindre grad berøre det nye 110-IKSet.  
Rømskog kommune kjøper brann- og redningstjenester og 110-tjenester av Nedre Romerike 
Brann- og redningsvesen IKS (NRBR) uten å være eier i selskapet. Aurskog-Høland og 
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Rømskog kommuner har vedtatt å bli en ny kommune. Aurskog-Høland er eier av NRBR. 
Rømskog kommune ønsker fram til etablering av den nye kommunen å videreføre kjøp av 
tjenester av 110-sentralens tjenester gjennom NRBR.  
 
Selskapsavtalen  
Lov om interkommunale selskap regulerer interkommunale selskap. Loven gir bestemmelser 
om utforming av selskapsavtalen. Selskapsavtalen for Øst 110-sentral IKS fyller disse krav. 
Lovens bestemmelser gjelder der ikke annet er omtalt i selskapsavtalen. Selskapsavtalen er i 
vedlegg 4.  
Representantskapet er selskapets øverste organ. Representantskapet består av en representant 
fra hver av deltakerne med personlige vararepresentanter. Deltakerne oppnevner sine 
representanter til representantskapet og har instruksjonsrett overfor sine representanter.  
I saker det er votering, vektes stemmene ut fra deltakerandelen i selskapet. Endringer i 
selskapsavtalen skal vedtas i representantskapet med minst 2/3 flertall.  
Styret til Øst 110-sentral IKS velges av representantskapet. Bruk av valgkomité er regulert i 
forslaget til selskapsavtale. Representantskapet vedtar mandatet for valgkomiteen. Et viktig 
formål er å sikre balanse mellom kontinuitet i styret og behov for nødvendig fornying. Videre 
skal det legges vekt på mangfold, blant annet ved balansert kjønnsfordeling.  
Selskapsavtalen skal vedtas av deltakerne i det interkommunale selskapet. Nedenfor beskrives 
beslutningene for deltakende IKS og de deltakende kommunene:  
1. Der et IKS skal være deltaker i et annet IKS, er det IKS-ets representantskap som skal 
vedta selskapsavtalen. Det er representantskapet som også skal vedta senere endringer i 
selskapsavtalen. Dette går fram av IKS-loven § 4 første og annet ledd. Representantskapets 
vedtak om å gå inn som deltaker i 110-selskapet, må være enstemmig. Det må også vedtak om 
senere endringer i selskapsavtalen være.  
 
De kommunene som skal delta gjennom det interkommunale selskapet for brann- og 
redningstjenesten må vedta å instruere sine representanter i dette representantskapet om å 
stemme for etableringen av Øst 110-sentral IKS, og å vedta selskapsavtalen slik den 
foreligger i denne saksframstillingen. Representantskapene må holde representantskapsmøte 
innen medio juni for å vedta selskapsavtalen og å velge representant til representantskapet i 
Øst 110-sentral IKS. Med 4 – 6 ukers frist for innkalling til representantskapsmøter, vil hvert 
IKS måtte finne en løsning for gjennomføring av representantskapsmøtet.  
Selv om vedtaksmyndighet knyttet til deltakelse i et annet IKS ligger i representantskapet, må 
eierkommunene i de fem IKS-ene som skal delta, klart være informert på forhånd. Dette 
særlig fordi 110-selskapet skal ivareta kommunenes plikt til å være tilknyttet en 
nødalarmeringssentral etter brann- og eksplosjonsvernloven § 16, dvs. det er kommunene som 
er pliktsubjektet.  
2. Der en kommune deltar i et IKS, er det kommunestyret som skal vedta selskapsavtalen, og 
senere endringer i selskapsavtalen. De må samtidig velge sin representant til 
representantskapet i Øst 110-sentral IKS.  
 
Økonomisk ansvar og kostnadsfordeling  
Kommunenes forpliktelser er hjemlet i brann- og eksplosjonsvernloven. Dette er å bære sin 
andel av kostnadene ved etablering og drift av sentralen. Sammenliknet med brann- og 
redningstjenestene er det svært få store investeringer. Endringer i årlige kostnader forventes å 
være knyttet til generell prisvekst og kostnadsutvikling på varer og tjenester; inkludert lønn, 
husleie og tjenesteavtaler sentralen er bundet av gjennom lovpålagte tjenester regulert av 
Staten.  
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De årlige driftskostnadene skal og vil totalt sett bli lavere enn hva dagens to sentraler har til 
sammen i dag. Styringsgruppa legger til grunn at den nye 110-sentralen i Ski skal drives med 
høy kvalitet på en kostnadseffektiv måte. Etter etableringsfasen forventes et lavere 
kostnadsnivå enn for dagens to sentraler. Budsjett og økonomiplan skal vedtas i 
representantskapet for selskapet. Kommunenes andel skal beregnes ut fra innbyggertallet i 
hver kommune per 01.01. hvert år; basert på SSBs befolkningsstatistikk. Dette innebærer en 
endring av finansieringsmodell. Fra i dag å kombinere innbyggerandel fra hver kommune og 
inntekter fra salg av tjenester; til kun å ha en innbyggerandel. For hver kommune blir denne 
beregnet ut fra en årlig sats som framkommer ved å dele samlet kostnad på antall innbyggere i 
hele 110-regionen. Satsen vil inngå i årlig budsjett som vedas av representantskapet.  
Satsen for første driftsår (2018) er foreløpig anslått til ca. kr 60,00 per innbygger. Beløpet er 
beregnet ut fra summen av personal- og driftskostnader i de to sentralene i 2016 (korrigert for 
særskilte forhold dette året). Beløpet er dividert på samlet innbyggertall i regionen (712 472) 
per 01.01.17.  
Beløpet må anses som et utgangspunkt for budsjettering i hver kommune. Når selskapet er 
etablert vil et detaljbudsjett bli utarbeidet. Ved sammenlikning med den enkelte kommunes 
nåværende innbyggerandel og reell kostnad for medfinansiering av 110-sentralen, må 
tilbakeføring av overskudd fra salg av tjenester tas hensyn til.  
Nåværende ordning med salg av tjenester fra 110-sentralene og årlig tilbakebetaling av 
overskudd fra 110-sentralene til kommunene opphører. Hver brann- og redningstjeneste vil 
etablere ordning for å fordele overskuddet fra salg av sekundærtjenester til sine kommuner. 
Dersom omfanget av slike tjenester opprettholdes for den enkelte kommune, vil kommunens 
tilskudd fratrukket tilbakebetaling av overskudd gi en ganske lik årlig kostnad som for 2016. 
Det er imidlertid store variasjoner mellom kommunene hvordan refusjonsordninger og 
inntektsfordeling skjer.  
Staten dekker de største investeringene ved etablering. Det finnes ingen sammenlignbare 
regioner/sentraler å legge til grunn da de er svært ulike. Vi har likevel benyttet informasjon 
fra DSB og andre regioner og lagt dette til grunn i vurderinger for våre forhold. Eksempel på 
usikre forhold er omfanget av gjenbruk av utstyr. I vårt tilfelle må begge sentralene være i full 
drift fram til ny sentral åpner. Dette reduserer muligheten for gjenbruk av inventar og utstyr. I 
denne regionen skal et nytt selskap etableres. Dette innebærer også en 
virksomhetsoverdragelse etter arbeidsmiljølovens bestemmelser. I andre regioner videreføres 
det samme selskapet i nye lokaler. Styringsgruppa har ut fra denne usikkerheten valgt heller å 
beregne et for høyt enn et for lavt beløp. Etableringskostnadene kommunene er ansvarlig for 
er foreløpig beregnet til kr. 5 500 000. Ved behandling nå er det derfor nødvendig å ha en 
ramme som vil være tilstrekkelig ved etableringen, men det er bare nødvendige 
etableringskostnader som vil bli benyttet. De faktiske etableringskostnader vil bli beregnet for 
hver kommune ut fra innbyggertall per 01.01. 2017, og fakturert i løpet av første driftsår.  
 
Risikovurderinger  
DSB har gjort vurderinger om størrelsen på 110-sentraler for å sikre nødvendig kompetanse 
og kapasitet. Denne sentralen vil bli blant landets største ut fra innbyggertall, og vil 
tilfredsstille kvantitative og kvalitative krav. DSB er tilsynsmyndighet for 110-sentralens 
lovpålagte oppgaver.  
Miljøkrav og samfunnssikkerhet i beredskapssammenheng i kommunene vil bli ivaretatt ved 
god samhandling med brann- og redningstjenestene. Påvirkningen på dette bør skje gjennom 
eierstyring og styresammensetning.  
Dette bør gi positiv innvirkning på innbyggernes opplevelse av korte responstider både i 110-
sentralen og i brann- og redningstjenesten. Samlokaliseringen med politiets operasjonssentral 
vil bidra til mer samordnede tjenester til innbyggerne i krisesituasjoner.  
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Forhold til forvaltningslov og offentlighetslov  
110-sentralen vil være et organ for kommunene, og vil derfor omfattes av forvaltnings- og 
offentlighetsloven.  
 
Anskaffelsesreglene og offentlig støtte  
De største anskaffelsene til 110-sentralens lovpålagte oppgaver vil skje gjennom nasjonale 
kravspesifikasjoner og innkjøp utført av DSB. Øvrige anskaffelser vil skje gjennom 
konkurranse for å sikre best mulig kvalitet og pris.  
Selskapet er forpliktet til å forhindre konkurransevridning ved eventuelt salg av tjenester. Et 
klart skille mellom monopolvirksomheten og tjenestesalg er påkrevet.  
110-sentralen utfører kommunale tjenester i egenregi.  
Forskrift om offentlige anskaffelser gjelder for 110-sentralen.  
 
Arbeidsgiverpolitikk  
Etableringen av ny 110-sentral der to eksisterende sentraler avvikles, er en 
virksomhetsoverdragelse etter arbeidsmiljøloven med de rettigheter dette innebærer for de 
ansatte. Styringsgruppa har tidlig i prosessen vedtatt «at den nye 110-sentralen trenger den 
kompetansen og kapasiteten som er i dagens faste bemanning i de to 110-sentralene. 9 
Nåværende fast ansatte i dagens to 110-sentraler vil bli tilbudt ansettelse i samme 
stillingsstørrelse i 110-sentralen i Ski.»  
Begge 110-sentralene er medlem i KS Bedrift og har pensjon i KLP. Dette anbefales 
videreført i det nye selskapet.  
Erfaringer ved liknende virksomhetsoverdragelser er at en tilpasning av lønns- og 
arbeidsvilkår har positiv virkning på sammenslåingen. En lønnsharmonisering mellom ansatte 
fra hver av de to nåværende 110-sentralene må gjennomføres ved etableringen.  
 
Samlokalisering  
Øst 110-sentral vil ha lokaler i politihuset i Ski. Øst 110-sentral IKS og politiets 
operasjonssentral (112) blir lokalisert vegg i vegg. Påbygging er startet, og vil være ferdig i 
løpet av 2017. Ski kommune og de to 110-sentralene har vært representert i planleggingen, og 
er godt fornøyd med de løsninger som er valgt.  
Politihuset eies av privat eiendomsselskap. Øst 110-sentral IKS vil være leietaker av Øst 
politidistrikt.  
 
Framdriftsplan  
 April og mai – Felles saksframlegg til alle kommunene. Politisk behandling i 
kommunestyrene innen 15.06. Likelydende vedtak forutsettes.  
 Juni – Representantskapsmøte i det nye selskapet med navn Øst 110-sentral IKS. Selskapet 
etableres og styret velges.  
 Juni eller august – Første styremøte i det nye selskapet.  
 Fra og med august – selskapet er operativt og gjennomfører alle forberedelser for 
samlokaliseringen.  
 1. kvartal 2018 – samlokaliseringen og oppstart av den nye 110-sentralen. 
 
 
VURDERING: 
Kommunen er forpliktet etter § 16 i brann- og eksplosjonsvernloven å knytte seg til å bære sin 
andel av kostnadene ved etablering og drift av sentralen. Direktoratet for samfunnssikkerhet 
og beredskap har vedtatt regionen for 110-sentralen.  
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Det er kommunal frihet til å velge organisering. En organisering av 110-sentralen som et 
interkommunalt selskap viderefører dagens løsning der det er organisert som egne 
rettssubjekt. Et interkommunalt selskap gir sterkere eierinnflytelse enn et aksjeselskap. 
Tilknytning til brann- og redningstjenestene sikrer en faglig tilknytning og utvikling innenfor 
brann- og redningstjenestenes fagområder.  
Den økonomiske situasjonen forventes å gi lavere kommunalt driftstilskudd etter 
etableringsfasen. Det er en fordeling av etableringskostnader mellom staten og kommunene. 
Staten bærer den største andelen. Det forventes ikke store årlige investeringer etter 
etableringen. Kommunene vil få levert nødalarmering for brann- og redningstjenester på en 
effektiv måte med god kvalitet. Deltakerne vil ha påvirkning på omfanget av 
sekundærtjenester 110-sentralen skal utføre på oppdrag for brann- og redningstjenestene. I 
kriser vil en samlokalisering og utvidet samhandling styrke beredskapen og koordineringen.  
 
KONKLUSJON: 
Rådmannen anbefaler at kommunen deltar i Øst 110-sentral IKS.  
Årlig driftskostnad er foreløpig anslått til ca. kr 60,00 per innbygger basert på innbyggertall 
fra SSB, per 01.01.17. Denne satsen benyttes i budsjettet for 2018. Dekning av 
etableringskostnader budsjetteres for 2018. Kommunens andel beregnes ut fra innbyggertall 
per 01.01.17.  
Alternativ 1 - for kommunene som deltar i en brann- og redningstjeneste organisert som IKS:  
Kommunens representant i (her settes navnet på det interkommunale brann- og 
redningsselskapet IKS) pålegges å stemme for å delta i Øst 110-sentral IKS, å stemme for 
foreslått selskapsavtale og å oppnevne representant til representantskapet i Øst 110-sentral 
IKS.  
Alternativ 2 – for kommunene som har brann- og redningstjeneste som kommunal enhet:  
Selskapsavtalen godkjennes og valg av kommunens representant til representantskapet er NN. 
 
Vedlegg 1 – Mandat og organisering av prosjektet  
Mandat  
Det skal etableres en felles 110-sentral for Østfold, Follo og Romerike i tråd med vedtak fattet 
av DSB 15.3.2016.  
Etableringen skal foretas innenfor en faglig kostnadseffektiv ramme.  
Etableringen tilpasses politiets etablering av 112-sentral som er planlagt etablert 1. kvartal 
2018.  
Det skal utarbeides et grunnlagsdokument som viser hvordan den nye sentralen skal etableres, 
herunder:  
 Forslag til eieform og organisering  
 Bemanning og kompetanse  
 Økonomiske konsekvenser  
 Kostnadsfordeling mellom kommuner  
 Faglige og økonomiske synergier  
 Tilleggstjenester  
 
Organisering  
Styringsgruppe:  
Leder: Rådmann Audun Fiskvik, Ski kommune  
Nestleder: Kommunalsjef Kjell Sæther, Ski kommune  
Medlem: Terje Surdal, Daglig leder Alarmsentralen Brann Øst  
Medlem: Jan Gaute Bjerke, Brann og redningssjef Nedre Romerike  
Medlem: Dag Christian Holte, Brann og redningssjef Follo  
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Styringsgruppa styrer utredning og etableringen av den nye 110-sentralen i tråd med 
mandatet. Styringsgruppa har ansvar for å utrede:  
1. Eierform/organisering (type selskap, styrende organer, kjøp av tjenester)  
2. Økonomiske forhold (finansiering, budsjett, kostnadsfordeling mm)  
3. Virksomhetsoverdragelse (kartlegging, avtaleverk, lover, forskrifter mm)  
 
Referansegruppe:  
 De 9 brannsjefene i regionen  
 2 tillitsvalgte fra 110 (brann- og redningssjefene oppnevner disse)  
 Leder av regionrådene i regionen  
 
Referansegruppas sammensetning er vist i vedlegg 3.  
Referansegruppa forholder seg direkte til styringsgruppa. Gruppa blir innkalt til møter der 
sentrale tema blir presentert og drøftet. Gruppa skal gi sine synspunkter og råd underveis i 
utredningsarbeidet til styringsgruppa.  
Prosjektleder:  
Seniorrådgiver Arild S Stana, KS-Konsulent AS  
Prosjektleder rapporterer til rådmannen i Ski som også er leder for styringsgruppa. 
Prosjektleder har ansvar for framdrift og resultater i prosjektet. Prosjektleder forbereder 
møtene i styringsgruppa og referansegruppa, og følger arbeidet i arbeidsgruppene gjennom 
delprosjektlederne. Delprosjektlederne rapporterer til prosjektleder.  
Leder i styringsgruppa og prosjektleder avklarer fortløpende hvem som har ansvar overfor 
regionrådene, kommunene, politiet og andre samarbeidsparter.  
 
Arbeidsgrupper med ansvar for delprosjekter:  
Det etableres arbeidsgrupper for delprosjekter.  
Hver arbeidsgruppe har en delprosjektleder med ansvar for gruppas arbeid, framdrift og 
delrapport. Delprosjektleder rapporterer til prosjektleder. Arbeidsgruppene er:  
1. Administrasjon og HR  
2. Lønns- og arbeidsvilkår  
3. Tilleggstjenester  
4. Operativ/faglig  
5. Teknisk/drift  
6. Samhandling brannvesen  
7. Samlokalisering 110/112 (med representant fra politiet)  
 
Arbeidsgruppenes mandat  
Det skal etableres en felles 110-sentral for Østfold, Follo og Romerike i tråd med vedtak fattet 
av DSB 15.3.2016.  
Etableringen skal foretas innenfor en faglig kostnadseffektiv ramme.  
Etableringen tilpasses politiets etablering av 112-sentral som er planlagt etablert 1. kvartal 
2018.  
Det skal utarbeides et grunnlagsdokument som viser hvordan den nye sentralen skal etableres.  
Arbeidsgruppene skal for sitt delprosjekt få fram muligheter og begrensninger, beskrive 
alternative løsninger og gi sine anbefalinger.  
Hver arbeidsgruppe utarbeider en rapport som vil inngå i grunnlagsdokumentet.  
Arbeidsgruppene ved leder har ansvar for å identifisere og informere prosjektleder og andre 
delprosjektledere om forhold som påvirker et eller flere andre delprosjekt; eller som bør 
behandles i styringsgruppa og/eller referansegruppa underveis i arbeidet.  
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Arbeidsgruppene bør gjennomføre en SWOT-analyse som grunnlag for sitt arbeid.  
Frist for å levere rapport er: 10.01.17 13  
 
Vedlegg 2 – Kommunene med innbyggertall i 110-sentralen Øst, per 
1. januar 2017 Kilde: Statistisk Sentralbyrå, per 01.01.17  
Antall 
kommuner  

Kommune  Innbyggere  Andel  

1  0101 Halden  30790  4,32  
2  0104 Moss  32407  4,55  
3  0105 Sarpsborg  55127  7,74  
4  0106 

Fredrikstad  
80121  11,25  

5  0111 Hvaler  4517  0,63  
6  0118 Aremark  1398  0,20  
7  0119 Marker  3597  0,50  
8  0121 Rømskog  685  0,10  
9  0122 Trøgstad  5367  0,75  
10  0123 Spydeberg  5765  0,81  
11  0124 Askim  15720  2,21  
12  0125 Eidsberg  11406  1,60  
13  0127 Skiptvet  3783  0,53  
14  0128 Rakkestad  8173  1,15  
15  0135 Råde  7398  1,04  
16  0136 Rygge  15747  2,21  
17  0137 Våler 

(Østf.)  
5335  0,75  

18  0138 Hobøl  5557  0,78  
19  0211 Vestby  17188  2,41  
20  0213 Ski  30698  4,31  
21  0214 Ås  19288  2,71  
22  0215 Frogn  15743  2,21  
23  0216 Nesodden  18869  2,65  
24  0217 Oppegård  26988  3,79  
25  0221 Aurskog-

Høland  
16162  2,27  

26  0226 Sørum  17665  2,48  
27  0227 Fet  11555  1,62  
28  0228 Rælingen  17730  2,49  
29  0229 Enebakk  10927  1,53  
30  0230 Lørenskog  37406  5,25  
31  0231 Skedsmo  53276  7,48  
32  0233 Nittedal  23213  3,26  
33  0234 Gjerdrum  6546  0,92  
34  0235 Ullensaker  35102  4,93  
35  0236 Nes (Ak.)  21241  2,98  
36  0237 Eidsvoll  24415  3,43  
37  0238 Nannestad  12657  1,78  
38  0239 Hurdal  2910  0,41  
Samlet antall 
innbyggere  

712472  100 
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VEDLEGG:  

1. Brev fra Ski kommune 
2. Felles saksfremlegg 
3. DSB vedtak 

 
 
UTSKRIFT SENDES: 
Tjenesteleder utvikling 
Ski kommune 
NRBR 
 
 

 Side 19 av 24   
 



 

RØMSKOG KOMMUNE 
 

Arkiv:  033 
Saksbehandler: Anne Kirsti Johnsen 
Dato:  19.04.2017 
Saksmappe:  16/430 
 

 
 
FORBEREDELSE AV KOMMUNESAMMENSLÅING RØMSKOG KOMMUNE - 
AURSKOG-HØLAND KOMMUNE 
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
18/17 Formannskapet 27.04.2017 
__________________________________________________________________________ 
 
RÅDMANNENS INNSTILLING: 
Den fremlagte informasjonen tas til orientering. 
 
 
SAKENS FAKTA: 
Bakgrunn: 
Regjeringen foreslår i St.prp 96 S «Endringer i kommunestrukturen» at Stortinget vedtar 
sammenslåing av Rømskog kommune og Aurskog-Høland kommune. Det er ventet at 
Stortinget vil behandle saken i juni.  
 
Kommunene har gjennomført anbudskonkurranse for prosjektledelse av sammenslåingen og 
PWC v/Bjarne Martinsen er tilbudt oppdraget.  I tillegg er det behov for interne 
prosjektressurser fra begge kommunene til koordinering, informasjonsarbeid, digitalisering, 
deltakelse i prosjektgruppe, arbeidsgrupper og fellesnemnd. Rømskog kommune har 8,3 
årsverk (inkl. ledere) som ikke er knyttet til tjenesteutøvelse i turnus/timeplan, og det må 
derfor frikjøpes ressurser for å kunne bidra i sammenslåingsarbeidet når det mest sannsynlig 
starter opp høsten 2017.  
 
Saken er drøftet med de tillitsvalgte, og det er enighet om følgende: 
Intern prosjektkoordinator: Inntil 20 % frikjøp av oppvekstleder   
Informasjonsarbeid           : Inntil 20 % økt stilling kulturleder 
Frikjøp av tillitsvalgte og andre til deltakelse i arbeidsgrupper etter behov 
 
Fagforeningene i Rømskog kommune har valgt Delta v/Rita Tørnby til å være observatør i 
fellesnemnda. 
 
Økonomiske forhold: 
Kommunene vil motta kr 40 mill i statlig tilskudd hvorav kr 20 mill er omstillingsmidler som 
skal dekke engangsutgifter forbundet med fusjonen. Fellesnemda skal vedta budsjett for 
sammenslåingsprosessen. 
 
 
VURDERING: 
Det er viktig å legge til rette for en sammenslåingsprosess med bred deltakelse og involvering 
fra administrativt og politisk nivå i Rømskog. Sammen med Aurskog-Høland kommune skal 
det bygges en ny kommune med alt hva det innebærer av bl.a utvikling, innovasjon og 
kulturbygging. 
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KONKLUSJON: 
Informasjonen tas til orientering. 
 
UTSKRIFT SENDES:  
Revisjon 
 
 
 

 Side 21 av 24   
 



 

RØMSKOG KOMMUNE 
Kultur 

Arkiv:  U64 
Saksbehandler: Rita Berget 
Lindblad 
Dato:  18.04.2017 
Saksmappe:  17/116 
 

 
 
VISIT INDRE ØSTFOLD  
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
19/17 Formannskapet 27.04.2017 
__________________________________________________________________________ 
 
RÅDMANNENS INNSTILLING: 

1. Rømskog kommune støtter Visit Indre Østfold for 2017 med en serviceavgift på kr  
25 685, forutsatt at et flertall av Indre Østfold kommunene støtter tiltaket. 

2. Beløpet dekkes over formannskapets konto for tilleggsbevilgning 14901-9290-120 
 
 
SAKENS FAKTA: 
Marker kommune overtok Visit Indre Østfold etter at Indre Østfold Utvikling IKS ble lagt 
ned. Hensikten var å videreføre samarbeidet og legge fram en evaluering med anbefaling om 
videre drift 1/3-2017. 
 
Det er fortsatt noe usikkerhet knyttet til fremtidig organisering av og innhold i 
utviklingsarbeidet i regionen, blant annet sett i forhold til etablering av en ny stor kommune. 
Siden dette antakelig ikke vil finne sin endelige løsning i første halvår, sendes nå en 
henvendelse til de opprinnelige kommunene i reiselivssamarbeidet om finansiell deltakelse 
for 2017. Referansegruppen for Visit Indre anbefaler at samarbeidet videreføres ut 2017, slik 
at en kan avvente utfallet av kommune- og regionreform, samt strukturarbeidet i Visit Østfold 
før det gis anbefaling om videre drift. 
 
Siden det er noen midler igjen i reiselivsfondet, har referansegruppen anbefalt at guide for 
2017 utarbeides og at deltakelse på messer og andre markedsaktiviteter videreføres som 
tidligere. Marker kommune har imidlertid ingen garantier for virksomheten i 2017 ut over 
dette, og det er på bakgrunn av det at denne henvendelsen er sendt ut. I Rømskog er det særlig 
hotellet som har nytte av markedsføringsaktivitetene i Visit Indre. 
 
I budsjettet er det lagt til grunn et tilsvarende aktivitetsnivå som i 2016, og det foreslås en 
serviceavgift på kr 25 000 pr kommune, og et innbyggertilskudd på kr 10. Til sammenlikning 
var kommunenes driftstilskudd til indre Østfold Utvikling ca kr 50 pr innbygger. 
 
VURDERING: 
Rådmannen anbefaler at samarbeidstiltaket Visit Indre støttes i 2017, da det ses som naturlig 
frem til endelig avklaring på hvordan markedsføringsarbeidet skal videreføres. 
 
 
KONKLUSJON: 
Det anbefales at samarbeidet videreføres ut 2017, slik at en kan avvente utfallet av kommune- 
og regionreform, samt strukturarbeidet i Visit Østfold. 
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VEDLEGG:  
Søknad fra Marker kommune  
Aktiviteten i 2016 og budsjett for drift 2017 
 
 
UTSKRIFT SENDES:  
Vidar Østenby, utviklingssjef, Marker kommune 
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RØMSKOG KOMMUNE 
 

Arkiv:   
Saksbehandler:  
Dato:   
Saksmappe:  17/192 
 

 
 
Eventuelt  
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
20/17 Formannskapet 27.04.17 
__________________________________________________________________________ 
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Skogbruk 


På landsbasis ble det satt avvirkningsrekord i 2016. Østfold gikk noe ned i hogstkvantum i 


forhold til 2015. Man ser nå at «tømmerkrigen» som har pågått de 2 siste årene har flatet 


noe ut og at markedet er på vei til å stabilisere seg. 


Det ble målt inn 165 000 m3   tømmer i Marker, Rømskog og Aremark. Dette er en nedgang 


på 8 158 m3.  Dette er 22,8 % av leveransene i Østfold. Bruttoverdien på dette er kr.  


58 666 299. Nedgangen i bruttoverdien sank med kr. 4 880 844 siden 2015.   


Denne nedgangen tolkes som lite dramatisk og fra skogforvaltningen sin side tolkes dette 


som sunne endringer. Aremark har i de 2-3 foregående årene antagelig ligget på en 


overavvirkning i forhold til et fornuftig balansekvantum, og er nå i 2016 tilbake der 


hogstkvantumet lå på før den nevnte «tømmerkrigen». Rømskog har hatt sitt første år med 


nye skogbruksplaner. Det ble utarbeidet sumtallsrapport for hele kommunen etter denne 


taksten. Ved å sammenligne sumtallsrapport fra forrige takst og taksten som ble levert i 


2015, ble det konkludert med at det har vært en underavvirkning i hele perioden til forrige 


takst. På et skogeiermøte våren 2016 ble det oppfordret til økt avvirkning i 2-3 år fremover 


for deretter å legge seg ned på det normale igjen. Det ble satt avvirkningsrekord i 2016. 


Skogforvaltningen tolker at avvirkningsnivåene i de 3 kommunene ligger på mere 


bærekraftige nivåer i 2016, enn i de 2 årene som har vært med sterk konkurranse om 


tømmeret mellom de ulike tømmerkjøperene. 


Ved årets slutt var skogfondsbeholdningen på ca. 24,3 millioner. Dette er en økning på 1,6 


millioner. Samlede tilskudd til skogfondsordningen var på nesten 2,0 millioner. Dette betyr 


at det trekkes litt for mye i skogfond i forhold til det som blir reinvestert. Dette forsterkes 


ved at samlet ble det utbetalt 12,4 millioner, mens det ble innbetalt 11,2 millioner. Tildelte 


tilskudd står for økningen av skogfondsbeholdningene. 


 Totalt ble det investert 6,3 millioner i rene skogkulturtiltak og 6,1 millioner til de andre 


lovlige tiltakene.  


Nivået på skogfondssaldoene i forhold til aktivitet og omsetning oppfattes som sunne i 


Aremark og Rømskog. I Marker kunne man med fordel ha redusert beholdningen med 


minimum 5 millioner over en 2-års periode. 


Det er gitt tillatelse til 6 nye helårs tømmerbilveier med en samlet lengde på 2250 meter. 


Det er gitt tillatelse til 7 nye traktorveier med en samlet lengde på 3275 meter. Siden noen 


av disse veiene bygges i forbindelse med E-18 utbyggingen, løser disse veiene ikke ut 


muligheten til å søke tilskudd. 


Det er utbetalt kr 844 123 i tilskudd til vei, samlet sum for Østfold var på kr 2 336 909. Det er 


gitt tilsagn på kr. 430 820 i tilskudd til veibygging, det samlede tilsagnet i Østfold var på        


kr. 3 296 687. 







Det er utbetalt kr. 865 207 i tilskudd til skogkulturarbeider, dette er 27,1 % av samlet 


utbetaling i Østfold. Dette er en økning på kr. 40 520 siden 2015. Totalt ble det utført 


ungskogpleie på 7390 dekar, dette er en oppgang på 1316 dekar siden 2015. Allikevel ligger 


dette tallet ca. 2500 dekar mindre enn toppårene 2013 og 2014. Det ble gjort noen grep for 


å øke aktiviteten i Marker i 2016, men fortsatt er det rom for å øke dette ytterligere. I 


forhold til hogstaktivitet og skogfondssaldoene i Marker, burde det vært utført ytterligere 


2000 – 2500 dekar med ungskogpleie i Marker. Med høyere avvirkninger i Rømskog, burde 


arealet økes med ca. 1000 dekar i noen år fremover. 


 Nytt av året var et tilskudd til klimatiltak. Dette består av tettere planting og gjødsling av 


skog. Dette ble utbetalt av en nasjonal pott og kommunene fikk utbetalt kr. 288 736, noe 


som utgjorde 54 % av utbetalingene i Østfold. Det ble gjødslet 2009 dekar i våre 3 


kommuner. 


Det er økt aktivitet på tynning, og dette sammen med gjødsling av skogsmark, vil føre til 


høyere skurtømmerandeler og rotnetto. Hogstmodenhetsalderen senkes også betydelig med 


disse 2 aktivitetene i kombinasjon. Holdes dette trykket oppe i noen år fremover, samtidig 


som at ungskogpleien økes med 2500 – 3000 dekar, vil man oppnå høyere skur-


tømmerandeler og lavere hogstmodenhetsalder. Disse momentene vurderes som viktige 


faktorer for skogbruket i fremtiden og det vurderes at dette distriktet er inne på ett riktig 


spor i rett retning i forhold til god lønnsomhet. 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 







Marker 


I Marker ble det avvirket 71 428 m3 til en bruttoverdi på kr. 25 558 912. Dette er en 


reduksjon siden 2015 på 5771 m3, med en reduksjon i bruttoverdien på kr. 3 547 280.   


Ved årets slutt var beholdningen på skogfond på ca. 13,7 millioner kroner. Det ble avsatt kr. 


3 856 433, og det ble anvist investeringer for kr. 3 694 538. Skogfondssaldoene økte med 0,7 


millioner. Det ble utbetalt kr. 48 416 i tilskudd til veibygging og kr. 485 332 i tilskudd til 


skogkultur. NMSK tilskuddet utgjorde kr. 291 332 og kr 193 644 til gjødsling og tettere 


planting. 


Det ble utbetalt kr. 291 332 i tilskudd til avstandsregulering, suppleringsplanting, mekanisk 


etterarbeid og markberedning, tilskuddssatsen ble på 29,6 %. Tilsvarende tall var i 2012 på 


kr. 254 968, kr. 354 121 i 2013, kr. 243 378 i 2014 og kr. 157 179 i 2015. 


Det ble utført avstandsregulering på 2731 dekar, noe som er en økning på 1 165 dekar siden 


2015. Arealet på 2 955 dekar i 2014 ble vurdert som et bra snitt. Arealet i 2015, 1566 dekar, 


vurderes som ”faretruende” lavt, og det offentlige henstiller til næringen å se på denne 


problematikken. Høy planteaktivitet med en stabil arbeidsstokk, forteller med dette at det 


bør rekrutteres flere som kan ta på seg avstandsregulering. Skogfondssaldoene burde gjøre 


dette mulig. Det vurderes at det i 2017 bør utføres avstandsregulering på 4 000 – 5 000 


dekar og at tallet bør stabiliseres på ca. 3 500 dekar, dersom dagens avvirkningsnivå 


opprettholdes. 


Det er registrert et plantekjøp på 89 805 stykk granplanter i 2015 og 188 200 planter i 2016. 


Det er gledelig at planteaktiviteten er oppe på et nivå som for 15 – 20 år siden. Det er satt ut 


183 200 planter på 1 226 dekar og det er supplert med 11 350 planter på ca. 500 dekar. 


Tallene går ikke helt opp da dette er fordelt på ulike regninger over 2 år. 


Markberedning ble utført på 12 dekar, mot 89 dekar i 2015. I tillegg ble det utført kjemisk 


stubbebehandling på 29 dekar med bekjempelse av Rødhyll, mot 85 dekar i 2015. Rødhyll er 


et økende problem som det vil være viktig å ha fokus på i årene som kommer. 


Det er gitt tillatelse til 6 nyanlegg av landbruksvei klasse 7 (traktorvei) på til sammen 1625 


meter og 3 nyanlegg av landbruksvei klasse 3 (helårs tømmerbilvei) på til sammen 2050 


meter. Tømmerbilveiene bygges i forbindelse med E-18 utbyggingen opp til grensen 


I kommuneskogen har det ikke vært noen aktivitet i 2016, men det ble avvirket 246 


kubikkmeter i et område i Ørje sentrum.  


 


 


 







Aremark 


I Aremark ble det avvirket 50 731 m3 til en bruttoverdi på kr. 18 060 418. Dette er en 


reduksjon siden 2015 på 21 414 m3 og kr 8 272 205 i reduksjon av bruttoverdien. Det 


vurderes at årets avvirkningsnivå er mer fornuftig i forhold til skogtilstanden, enn 


avvirkningsnivåene som har vært de 2 foregående år. 


Ved starten av året var beholdningen på skogfond ca. 7 millioner kroner. Det ble avsatt 4,2 


millioner, og det ble anvist investeringer for 5,6.  Skogfondssaldoene ble redusert med 0,3 


millioner. Sum tilskudd var på nesten 1,2 millioner, og uten denne summen har saldoene 


blitt redusert med 1,4 millioner i forhold til avsetningene som kommer inn via tømmer-


stokken. Dette gir en indikasjon på fornuftig skogfondstrekk og høy aktivitet i forhold til 


avvirkningsnivået. 


Sum utbetalt tilskudd til veibygging og skogkultur er på kr. 1 173 029. Samlet tilskudd til 


skogkultur var på kr. 482 036, av dette kr. 54 580 til gjødsling og tettere planting. Kr. 690 993 


er utbetalt til veiprosjekter.  


Det er brukt nesten 2,3 millioner til skogkulturtiltak og 3,4 millioner på de andre tiltakene 


som kan anvises via skogfond. 


Tilskuddssatsen for skogkultur ble i år på 28,9 %. Det ble utbetalt kr. 427 456 i tilskudd til 


avstandsregulering, suppleringsplanting, mek. etterarbeid og markberedning. Dette er en 


økning på kr. 40 094 siden 2015. Det ble utført avstandsregulering på 3481 dekar mot 3370 


dekar i 2015. Det vurderes at dette er et fornuftig nivå utifra dagens avvirkning og det 


produktive skogarealet i Aremark. Markberedning ble utført på 24 dekar, som tilsvarer en 


reduksjon på 9 dekar siden 2015. 


Det er registrert et plantekjøp på 84 657 stykk granplanter. Det er gledelig at plante-


aktiviteten er nesten oppe på et nivå som for 15 – 20 år siden. Det er satt ut 91 372 planter 


på 504 dekar og det er supplert med 16 217 planter på ca. 600 dekar. Tilskuddet til dette 


utgjorde kr. 35 827. I denne forbindelse er det utført grøfterensk på ca. 3700 løpemeter. 


Plantetallene går ikke helt opp da dette er fordelt på ulike regninger over 2 år. 


Det er godkjent nybygging av 3 stykk helårs landbruksveier klasse 3, skogsbilvei for 


tømmertransport, på til sammen 1200 meter. Det er gitt tillatelse til en traktorvei, 


Landbruksvei klasse 7, på 1000 meter. Det er blitt gitt tilsagn på kr. 371 325 i tilskudd til 


klasse 3 veiene 


Det har vært god tilgang på arbeidskraft til skogkultur. Dessuten må det nevnes at 


skogeierene i Aremark gjennom lange tider har vært særdeles gode til å benytte seg av 


skogfondsordningen. Det vurderes at samlede skogfondsmidler i Aremark ligger på et 


fornuftig og sunt nivå ut i fra avvirkning og fremtidige behov. Dette forteller at det er høy 


aktivitet og at skogeierene benytter seg særdeles godt av skogfondsordningen.   







Rømskog 


I Rømskog ble det avvirket 42 841 m3 til en bruttoverdi på kr. 15 046 969. Dette er en økning 


siden 2015 på 19 027 m3 til en verdi på kr. 6 938 641.  


Rømskog har hatt sitt første år med nye skogbruksplaner. Det ble utarbeidet sumtallsrapport 


for hele kommunen etter denne taksten. Ved å sammenligne sumtallsrapport fra forrige 


takst og taksten som ble levert i 2015, ble det konkludert med at det har vært en 


underavvirkning i hele perioden til forrige takst. På et skogeiermøte våren 2016 ble det 


oppfordret til økt avvirkning i 2-3 år fremover for deretter å legge seg ned på det normale 


igjen. Det ble satt avvirkningsrekord i 2016. 


På starten av året var beholdningen på skogfond ca. 2,8 millioner kroner. Det ble avsatt kr. 


3 100 838 til skogfond, og det ble anvist investeringer for kr. 3 101 033. Samlet saldo økte 


med litt over 1,1 million. Samlet tilskudd var på nesten lik sum, kr. 1 134 987.  


Det ble gitt kr. 186 575 i tilskudd til skogkulturtiltak, og kr. 40 512 av dette var tilskudd til 


gjødsling og tettere planting. Videre ble det utbetalt kr. 226 940 i tilskudd til veiprosjekter og 


det ble utbetalt kr. 721 472 i tilskudd til skogbruksplanene. Det er anvist 1,35 millioner til 


skogkulturtiltak og 1,75 millioner til de andre tiltakene som kan dekkes via skogfond 


Det vurderes at samlede skogfondsmidler i Rømskog ligger på et særdeles fornuftig og sunt 


nivå ut i fra avvirkning og fremtidige behov. Dette forteller at det er et meget høyt 


aktivitetsnivå og at skogeierene benytter seg meget godt av skogfondsordningen.   


Tilskuddssatsen for skogkultur i år ble på 28,4 %. Det ble utbetalt kr. 146 063 i tilskudd til 


avstandsregulering og suppleringsplanting. Dette er en økning på kr. 16 686 siden 2015. Det 


ble utført avstandsregulering på 1178 dekar, noe som er en økning på 15 dekar siden 2015.  


Dersom årets avvirkningsnivå opprettholdes i 2-3 år fremover, bør avstandsreguleringen 


hurtig økes med ca. 1000 dekar i året. 


Det er registrert et plantekjøp på 87 285 stykk granplanter. Det er satt ut 101 730 planter på 


569 dekar og det er supplert med 8 055 planter på ca. 300 dekar. Tilskuddet til dette 


utgjorde kr. 8 568. I denne forbindelse er det utført grøfterensk på ca. 270 løpemeter. 


Plantetallene går ikke helt opp da dette er fordelt på ulike regninger over 2 år. 


Planteantallet i forhold til fjorårets avvirkning, 2015, ligger på et meget tilfredsstillende nivå, 


og er helt klart det beste i disse 3 kommunene. 


Det er blitt gitt tilsagn om tilskudd til 3 eldre prosjekter, ekstrabevilgning, på kr. 54 829 


Det er godkjent nybygging av 1 stykk traktorvei, landbruksvei klasse 7, på  650 meter. 


I kommuneskogen er det utført avstandsregulering på 7 dekar. Det er mottatt kr. 819 i 


tilskudd for ungskogpleien og kr. 6362 for den nye skogbruksplanen. 
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Deres ref:  
Vår ref:      2010/15371 - 5
Dato:         23.10.2015


Kurøen bygdetun - Låve - Rømskog kommune - Notat etter befaring av låven


Vi viser til befaring av 20.10.2015 på stedet, med Elizabeth Wirsching og to representanter fra Rømskog
historielag. Vi har blitt bedt om å komme på befaring for å se på, og eventuelt å hjelpe til med de
problemene som man har ved låven på Kurøen. Låven har vært stengt for besøkere i de seneste to
årene, på grunn av nedenstående problemer.
 
Hva vi har notert under befaring på stedet:
 
Svillstokken på låvens sydvestre del, vest for låvebrua, har store råteskader og bør skiftes. Den er
dessuten kappet på vestveggen, ved den gamle åpningen til fjøset. En kappet svillstokk fyller ikke sin
funksjon å holde i hop hele laftet. Svillstokken bør restaureres i sin helhet ved den sydvestre delen.
Dessuten bør fundamentet ses over, slik at svillen ikke havner i bakkenivå, og kan dra til seg fukt
kapillært. Den råteskadete svillstokken mot syd har og medført at de overliggende ti stokkene har hengt
seg, og ikke bærer i det hele tatt. Vi kan se mindre råteskader i laftehjørnet mot låvebrua, som bør ses
over.
 
På flere steder har man i senere tid gjort større åpninger i tømret, uten å sette in beitski, slik at man kan
låse stokkene. Nye beitskier bør settes på plass, med utgangspunkt i de opprinnelige. I 1.etasje på låvens
vestvegg har tømret kalvet ut på grunn av dette. Dette bør det gjøres noe med innen snar fremtid.
 
I den vestre del av 2.etasje, ble det lagt et gulv for ikke lenge siden. Opprinnelig har det ikke vært et gulv
der, men det ble lagt for å kunne benytte 2.etasje på en bedre måte. Gulvet har bæring på midten av en
jernbjelke, som ligger i nord-sydlig retning. Jernbjelken bæres av to stykker jernstolper og er innfestet i
låvens yttervegger. Ved innfestingen mot syd, blir det en stor belastning på den tømmerstokken som ikke
har ordentlig bæring under. Når bygningen synker, så synker ikke jernstolpene på samme måte, eller ikke
i det hele tatt. Dette viser seg veldig tydelig i både 1.- og 2.etasje, da golvet er mye høyere på midten.
Dette er en dårlig løsning, sett utfra både antikvariske og tekniske aspekter. Vi vil anbefale at man tar
vekk jernbjelken og bygger opp en ny frittstående gulvkonstruksjon, helst i et materiale og med en
utførelse som er bedre tilpasset det gamle miljøet.
 
Fundamentene ved låvebygningen har sunket en del, hvilket har vært et problem i lenger tid, ifølge
representanter fra Historielaget. Låven på Kurøen ble gitt som gave til Rømskog kommune for cirka 30 år
siden, og allerede da hadde man det problemet, og den ble da jekket opp. Man har prøvd å jekke det opp
igjen i våres, men det sakk ned igjen like fort. Dette ble utført tre ganger uten synlige resultater.
Problemene med setninger er størst på låvens bakside, mellom hjørnet mot nordvest og til og med taket
over hestevandringen.
En stor del av tyngden fra taket over hestevandringen ligger an på låvens yttervegg. Verken taket eller
hestevandringen er opprinnelige, uten de ble satt opp for cirka 20 år siden. Tyngden fra taket kan helt
klart være en påvirkende faktor for sukkingen. Vi vil derfor anbefale at taket og hestevandringen
midlertidig tas ned, for å avlaste denne delen av låven. Et nytt bygg med tak over hestevandringen kan
oppføres senere, men bør da være helt frittstående.
Dersom det ikke har en god effekt, og det fortsetter å synke, så bør man se på andre tiltak for å forebygge
videre synking. Den dialogen bør tas med håndverkere som har god erfaring med lignende problemer.
 
Vi vil anbefale at man, for å få en god oversikt over dette, tar noen målepunkter ved grunnsteinene over
hele bygningen for å klargjøre hvor mye bygningen synker. Det er viktig å få dokumentert om bygningen
synker, på hvilke steder, og hvor mye. Dette arbeidet bør gjøres, for eksempel, to ganger per året og over
flere år. Arbeidet bør ikke gjøres vinterstid når det kan være tele i bakken. Målepunktene bør vises på
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skisse og nummeres.
 
Ved slik arbeid med en laftet bygning av høy alder, som har høy verneverdi, bør håndverkere som har
ordentlig kompetanse og lang erfaring av slike jobber kontaktes. Det er av stor betydning at jobbet blir
utført på best mulig måte, slik at det på sikt ikke skader den verneverdige bygningen.
 
Fylkeskonservatoren har god erfaring med nedenstående håndverkere:
 


        
 


        
 
Fylkeskonservatoren mener at det er viktig at Rømskog kommune tar tak i disse problemene nå, slik at
den verneverdige låven kan brukes og vises igjen, men og for at dette ikke skal eskalere og bli til større
og mer kostbare problemer.
 
Vi vil anbefale kommunen til å søke tilskuddsordninger for ovenstående tiltak. Det er fult mulig å søke fra
Norsk Kulturminnefond, Stiftelsen UNI, Sparebankstiftelsen og Østfold fylkeskommune. Vi legger ved
søknadsskjema for våre fylkeskommunale bygningsvernmidler og et informasjonsskriv for det, der dere
og finner de andre tilskuddsordningene.


Med vennlig hilsen
Stefan Ädel,
antikvar
Dir. tel: 69 11 75 41
Østfold fylkeskommune, Sentraladministrasjonen Telefon:+47 69 11 70 00
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Samarbeid om Visit Indre Østfold 2017 – søknad om medfinansiering 
 
Det vises til informasjon gitt til ordførere og rådmenn i møte før jul og diskusjon i regionrådet 10. 
februar, hvor også Visit Østfold ble presentert. Marker kommune søker som oppfølging av dette om 
finansiering av samarbeidet for 2017. 
 
Marker kommune overtok Visit Indre Østfold etter at Indre Østfold Utvikling IKS ble lagt ned. 
Hensikten var å videreføre samarbeidet og legge fram en evaluering med anbefaling om videre drift 
1/3-2017.  
 
Det er fortsatt noe usikkerhet knyttet til fremtidig organisering av og innhold i utviklingsarbeidet i 
regionen, blant annet sett i forhold til etablering av en ny stor kommune. Siden dette antakelig ikke 
vil finne sin endelige løsning i første halvår, sendes nå en henvendelse til de opprinnelige 
kommunene i reiselivssamarbeidet om finansiell deltakelse for 2017. Referansegruppen for Visit 
Indre anbefaler at samarbeidet videreføres ut 2017, slik at en kan avvente utfallet av kommune- og 
regionreform, samt strukturarbeidet i Visit Østfold før det gis anbefaling om videre drift.  
 
Siden det er noe midler igjen i reiselivsfondet, har referansegruppen anbefalt at guide for 2017 
utarbeides og at deltakelse på messer og andre markedsaktiviteter videreføres som tidligere. Marker 
kommune har imidlertid ingen garantier for virksomheten i 2017 ut over dette, og det er på bakgrunn 
av det at denne henvendelsen sendes ut. 
 
Det vises til vedlagt informasjon om aktiviteten i 2016 og budsjett for drift 2017. I budsjettet er lagt 
til grunn et tilsvarende aktivitetsnivå som i 2016, og det foreslås en serviceavgift pr kr 25.000 pr 
kommune og et innbyggertilskudd på kr 10. Til sammenlikning var kommunenes driftstilskudd til 
indre Østfold Utvikling ca kr 50 pr innbygger. 
 
Vi ber om at kommunene tar henvendelsen til behandling og håper på en tilbakemelding innen 
utgangen av april. 
 
Med hilsen 
 
 
Vidar Østenby 
Utviklingssjef 
 
Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen signatur 
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VISIT INDRE ØSTFOLD - BUDSJETT 2017 BELØP ÅR 


Lønnskostnader  kr             545 000  


Sosiale kostnader  kr             190 750  


Visit Østfold AS portal drift og utvikling  kr               80 000  


New Mind Tellus Guest Maker lisens  kr               25 000  


Visit Østfold AS markedsbidrag 2016  kr             200 000  


Super Office lisens 1 bruker  kr                 6 252  


Office 365 lisens 1 bruker  kr                 1 068  


Kompetanseheving   kr               10 000  


Reisekostnader, kjøring og diett    kr               15 000  


Telefoni    kr               12 000  


Bevertning møter og representasjon    kr                 5 000  


Forbruksmateriell kontordrift (budjsettandel)  kr                 7 500  


Anskaffelser IKT, mobil o.l.  (budsjettandel)  kr                 2 500  


Forsikringer KLP (yrkesskade og reise)  kr                 2 303  


Markedstiltak  


Studietur for aktørene, nettokostnad  kr               25 000  


Indre Østfold-guide  kr             250 000  


Markedstiltak fb  kr               25 000  


Nettverksarrangementer og profilering   kr               25 000  


Dagsturkatalog  kr               25 000  


Annonser  kr               75 000  


Drift lønn ekstrahjelp turistinformasjon (budsjett)  kr               25 000  


Sum  kr          1 552 373  


  


POSTER INNTEKT REISELIV BELØP ÅR 


Inntekt nettverksbedrifter innbetalt  kr            -150 000  


Salg av tjenester (Regionalparken og andre)  kr              -50 000  


Annonsesalg i guiden  kr            -400 000  


Indre Østfold Reiselivsfond  kr            -100 000  


Sum  kr            -700 000  


Må finansieres  kr             852 373  


  


Det foreslås følgende kostnadsfordeling (serviceavgift kr 25 000 pr kommune + kr 10 pr innbygger) 


 Utregnet Avrundet 


0118 Aremark  kr               38 980   kr        40 000  


0119 Marker  kr               60 970   kr        60 000  


0121 Rømskog  kr               31 850   kr        30 000  


0122 Trøgstad  kr               78 670   kr        80 000  


0123 Spydeberg  kr               82 650   kr        80 000  


0124 Askim  kr             182 200   kr      180 000  


0125 Eidsberg  kr             139 060   kr      140 000  


0127 Skiptvet  kr               62 830   kr        60 000  


0128 Rakkestad  kr             106 730   kr      100 000  


0138 Hobøl  kr               80 570   kr        80 000  


  kr             864 510   kr      850 000  
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Vedlegg 
Visit Indre 2016-2017, ver 1.2 1328866 08.03.2017 


 
Mottakere    
Aremark kommune RÅDHUSET 1798 AREMARK 
Askim kommune Postboks 2003 1802 ASKIM 
Eidsberg kommune Ordfører Voldens vei 1 1850 MYSEN 
Hobøl kommune Elvestadveien 1000 1827 HOBØL 
Marker kommune Postboks 114 1871 ØRJE 
Rakkestad kommune Postboks 264 1891 RAKKESTAD 
Rømskog kommune Engehaget 1 1950 RØMSKOG 
Skiptvet kommune Postboks 115 1806 SKIPTVET 
Spydeberg kommune Stasjonsgata 35 1820 SPYDEBERG 
Trøgstad kommune Postboks 34 1861 TRØGSTAD 
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Visit Indre 2016 - aktiviteter 
 
 
Vi har her oppsummert noen av de aktiviteter som Visit Indre Østfold har ansvaret for, og noen 
tanker framover.  
 
Visit Indre Østfold er en viktig aktør for markedsføring av regionen og for aktørenes tilgang til større 
markedssamarbeid. Det er viktig å understreke at Visit indre Østfold i dag er vår inngang til Visit 
Norway og den markedsføringen som skjer av aktørene og regionen der. Uten noen lokal medlems-
organisasjon, får vi ikke tilgang på de nasjonale sidene og nasjonale kampanjene. Visit Indre er 
dermed viktig i forhold til profileringen av Indre Østfold som region. 
 
 


Nettsiden - www.visitindre.no  
 
Det legges ned mye arbeid i nettsidene for at de skal være oppdaterte og informasjonsrike, samt 
være sider som kommer langt opp når det gjelder Google-søk. Arbeidet her er en kontinuerlig 
prosess og vi ønsker å utvikle disse videre. Sidene våre er responsive, dvs. at de er tilpasset smart 
telefoner og nettbrett. 
 
Utviklingen av nettsider og portaler er et pågående arbeid, og sidene blir ikke bedre enn 
informasjonen som registreres. Det har derfor vært en prioritert oppgave i Visit Indre Østfold å 
oppdatere informasjon om våre medlemmer, hva som skjer, samt søke nye muligheter for utvikling. 
Vi har de siste årene hatt besøksrekorder på våre nettsider. Det er tidkrevende å holde sidene 
oppdatert – men til gjengjeld ser vi at det nytter.  
 
Vi har et flott verktøy når det gjelder sidene våre – og vi har nå også fått integrert Haldenkanalen 
Regionalpark inn under samme plattform som resten av destinasjonene i Østfold benytter. Det betyr 
at det vi legger ut, også er synlig på deres sider, og vi har igjen en større flate som våre produkter er 
synlige på. De benytter fortsatt sin egen web adresse – men landingssiden er inne i vårt system. 
Haldenkanalen Regionalpark betaler Visit Indre Østfold timepris for oppdatering av sine nettsider / 
endringer / produksjon av artikler for nettsidene. Haldenvassdragets kanalselskap har også varslet 
interesse for at vi kan gjøre noe web jobb for disse. Vi har i dag implementert hva skjer kalenderen 
som vi fikk laget til Haldenkanalen Regionalpark inn på Haldenvassdragets kanalselskap sine sider. 
 
Web Statistikk 3 siste år: 
 


 jun.14 jun.15 jun.16 jul.14 jul.15 jul.16 


Besøk             


Økter 2 462,00 3 401,00 4 138 3 403,00 4 591,00 5 201 


Brukere 1974 2780 3 355 2718 3723 4 160 


Sidevisninger 7457 9180 11 154 9604 12921 13 509 


 
Alle reiselivsaktører som er med i vårt nettverk er synlige på Norgesportalen www.visitnorway.com 
og Østfold portalen www.visitøstfold.no. Informasjon om produkter og tilbud som blir synlige på 
disse nettstedene hentes fra reiselivsorganisasjonene sine baser. 
 
Nettsidene våre / eller reiselivsnettsider er komplekse sider som ikke hadde vært mulig å få til på 
samme måte uten et samarbeid med Visit Østfold og de øvrige destinasjonskontorene. Det er 
avgjørende at vi kan samarbeide om disse sidene og ikke minst dele på kostnadene.  



http://www.visitindre.no/

http://www.visitnorway.com/

http://www.visitøstfold.no/





Informasjon rett i lomma – Visit Norway app 
 
Visit Norway har en app slik at man kan få informasjon vedr. overnatting, restauranter, hva skjer etc. 
på mobiltelefonen. Det er informasjon som vi i Visit Indre Østfold registrerer, som ligger til grunn for 
informasjonen som hentes ut. Man må være en nettverksbedrift med tilknytning destinasjonskontor 
for å få synlighet å Visit Norway / appen. 
 


Trykket materiell 
 
Guide 2016 - Opplev Indre Østfold guiden 
 


Guiden for Indre Østfold ble ferdig i januar 2016. Totalt ble det produsert 9 
000 engelske og 37 500 norske. Guiden ble i 2016 i motsetning til tidligere år 
distribuert i deler av Akershus og Ytre Østfold. Tidligere har den blitt 
distribuert i egen region. Guiden ligger godt tilgjengelig i egen region – så for 
å nå ut til enda flere ble denne beslutningen tatt.  
 
I egen region er den å finne på alle servicekontorer i de ulike kommunene, 
hos reiselivsaktørene, på alle bensinstasjonene i regionen, samt på egne 
brosjyrestativ på Østfoldbadet, Ditt Gjestehus, Töcksfors kjøpesenter. Samt 
på turistkontorene i Østfold, Åräng, og vårt sommeråpne turistkontor i Ørje.  
 


 
Reiselivsorganisasjonene i Østfold har gjennom Vsit Østfold også inngått et samarbeid om 
brosjyredistribusjon på turistkontoret i Oslo. Vi har også distribuert vår brosjyre gjennom info disken 
på Moss Lufthavn Rygge. Guiden ble svært godt mottatt både blant medlemmer, tilreisende og 
innbyggere i Indre Østfold. 
 
 
Dagstur katalog 2016 
 


Visit Indre Østfold lager årlig dagsturkatalogen, som er en brosjyre med 7 
konkrete turer man kan ta i regionen. Brosjyren blir sendt ca. 90 
turoperatører – tidlig på høsten – med tanke på at de kan ha med turer i sine 
kataloger som blir produsert litt lengre utpå høsten.  
 
Samt den ligger tilgjengelig på vår nettside, og reiselivsaktørene har fått den 
tilsendt slik at de også kan legge denne ut på siden nettsider.  
 
Vi er ferdig med dagsturkatalog også for 2017.  
 
 


 
Roll-ups 
 
Visit Indre Østfold har produsert 10 rollups som i dag står sentralt plassert i de ulike kommunene. 
 







Sosiale Media 
 
Facebook 
 
Visit Indre Østfold har jobbet meget aktivt på Facebook for å spre informasjon både om 
reiselivsaktører og arrangement som skjer i de ulike kommunene i Indre Østfold. Vi har hatt en bra 
oppgang i antall likere og engasjement på denne siden.  
 


1. 1. januar 2015 hadde vi 1 230 likere 


2. 15. september 2016 hadde vi 2 949 likere.  


Vi har kjørt Facebook kampanjer i påsken – vinne påske egg fylt av Indre Østfold opplevelser. 
 
 
Instagram 
 
Visit Indre Østfold er også på Instagram. Her kan vi bli enda mer aktiv, med en styrket stab. Status pr. 
15. september er følgende: 38 innlegg, 277 følgere. 
 


Turistkontor på Ørje 
 
I 5 år har vi hatt sommeråpen turistkontor i 
samarbeid med Haldenvassdragets Kanalmuseum, 
hvor sommervertene på museet har fått opplæring 
og også vært turistverter. Sommeren 2016 – satte 
Marker kommune – de hadde også kostnadene 
knyttet til dette bygget – opp en turistinformasjon 
bod på kaia ved Ørje sluser. Den ble bemannet med 
eget personale fra Visit Indre Østfold. Da det er 
bare er pr. dags dato en person som jobber i 
organisasjonen, fikk vi hjelp av Marker kommune 
og Regional park Haldenkanalen ved ferieavvikling. 


Det ble også gjennom Indre Østfold Utvikling ansatt sommerhjelp til å jobbe lørdager og søndager. 
Turist informasjonen hadde åpent hver dag 11.00 – 17.00.  
 
Det ble en suksess. Det var mange gode tilbakemeldinger på turistinformasjonen. Vi hadde da en 
økning på 383 % når det gjaldt henvendelser i forhold til året før. Det hadde ikke vært mulig å 
gjennomføre egen turistinformasjon uten aktiv bidrag fra Marker kommune gjennom bemanning og 
bygg. 
 







Reiselivsmesse – Telenor Arena 
 
Visit Indre Østfold deltok på Reiselivsmessen på 
Telenor arena i samarbeid med Visit Østfold og de 
øvrige reiselivsorganisasjonene i Østfold. Vi hadde 
egen Indre Østfold stand på den felles standen. 
Interessen var som den tidligere har vært – bra 
respons. Vi har i de senere årene stått sammen 
med Regional park Haldenkanalen. Ny profil til 
Visit Østfold ble tatt frem på vegger etc. denne 
dagen. Vi delte ut ca. 1100 brosjyrer – som er det 
amme antall som vi har hatt i mange år på 
messen. Reislivsaktører som ønsket å delta stod 
sammen med oss på Visit Indre Østfold stand.  


 


Roadtrip 
 


Våren 2016 – tok vi turen rundt i alle kommunene 
i Indre Østfold og hadde stand – hvor vi delte ut 
brosjyrer og man kunne vinne premier. Vi hadde 
stand på følgende steder:  
 
Joker – Aremark, Rema 1000 – Marker, Joker – 
Rømskog, Morenen Kjøpesenter – Eidsberg, 
Askimtorget, Kiwi – Skiptvet, Statoil – Rakkestad, 
Kiwi – Knapstad/ Hobøl, Kiwi – Spydeberg, Rema 
1000 – Trøgstad. Med oss på stand hadde vi også 
Haldenkanalen Regionalpark. 
 
 


 
Nyhetsbrev 
 
Vi sender ut nyhetsbrev til potensielle besøkende og til bransjenettverket med kopi ordfører / 
rådmenn med jevne mellomrom – Ca. en gang i måneden til publikum – ved behov og i alle fal len 
gang i måneden til nettverket.  
 
 







Reiselivs bransjetreff 
 
14. september arrangerte Visit Østfold 
bransjetreff for hele reiselivsnæringen i Østfold.  
 
Visit Indre Østfold var pådriver for å få til et årlig 
bransjetreff for reiselivsnæringen i Østfold. 
Innspillet kom fra Harald Huysmann, og Visit Indre 
Østfold tok tak, laget program og gjorde det til en 
realitet i samarbeid med Visit Østfold. Det skal nå 
bli et årlig arrangement – hvor vi neste år vil dele 
ut en årlig pris – Årets reiselivsbedrift i Østfold. 
 
 
 
 
 
 


Kompetansehevende tiltak 
 
Vi har i eget hus arrangert kompetansehevende tiltak for næringen i samarbeid med Visit Østfold. Vi 
har kjørt kurs i Facebook, Facebook annonsering, Trip advisor og Instagram. Vi har også tilbudt våre 
reiselivsaktører å være med i kompetanse planen til Regionalpark Haldenkanalen som har hatt 
følgende kurs:  
 


- Kurs i markedsføring via sosiale media 


- Work shop i historiefortelling 


- Opplevelses produksjon 


- Guide og omviser teknikk kurs 


- Kompetansehevende datakurs 


- Kokkekurs 


- Økonomi for ikke økonomer 


- Studietur 


 


Annet Informasjonsarbeid 
 
Visit Indre Østfold har et godt samarbeide med de videregående skolene i Askim og Mysen, og har 
hver høst de siste årene laget en egen reiselivs dag for skolene på Haldenvassdragets Kanalmuseum. 
Her har vi invitert reiselivsaktører og selv presentert Visit Indre Østfold og regionen sett fra et 
reiselivsståsted for elevene i klasser rettet mot service og reiseliv. 
 


Web Forum 
 
Vi deltar på Visit Østfold sine web forum jevnlig – ca. 1 gang i måneden, hvor vi som er 
nettredaktører møtes for å utveksle erfaringer, se hvordan vi bedre kan nå ut til publikum, artikler 
som skal produseres. 
 
 


Antall nettverksbedrifter 
 







Vi har pr. dags dato 73 nettverksbedrifter 
Det siste året har nye 7 kommet til. Det er en økning i nettverksbedrifter, men man burde sette av 
mer tid til å få tak i enda flere – ikke minst vært på besøk / befaring hos eksisterende 
nettverksbedrifter. Profesjonalisering og rådgivning bør prioriteres framover. 
 
 


Visit Østfold 
Visit Indre Østfold er en av eierne til Visit Østfold  og går inn med et årlig beløp på 200 000.  
(100 000 av disse utbetales fra Reiseliv Indre Østfold sitt fond – vedtak for 3 år, siste gang i 2017).  
Vi har et nært og godt samarbeid med Visit Østfold som kjører mange ulike kampanjer – både på 
Facebook og utadrettet med messer og annet gjennom ulike prosjekter. Vår jobb er å legge til rette 
for hva som skal presenteres fra Indre Østfold.  
 
Visit Østfold er i gang med en struktur prosess – se hvordan man evt. kan samle 
reiselivsorganisasjonene i Østfold inn under ett selskap. Et konsulentselskap har utarbeidet en 
rapport – og det nedsatt en arbeidsgruppe som skal jobbe med denne prosessen. David Koth 
Nordbye deltar fra Indre Østfold. 
 
 
 
 
 
 


Prosjekter i Visit Østfold 
 
Kurs og konferanse 
Hensikten er å bevisstgjøre bedrifter i Oslo/Akershus og Østfold om at Østfold har et godt tilbud 
innen kurs og konferansetilbud. Visit Østfold har gode konferansehoteller og meget godt tilbud av 
aktiviteter og underholdning som kan bestilles til konferanser og ulike arrangement. Prosjektet har 
pågått siden 2010 med ulike aktiviteter, visningsturer, frokostmøter, kveldsarrangement. Vi inviterer 
potensielle kjøpere av kurs og konferanse til ulike aktiviteter. I 2016 har vi hatt frokost møte i Oslo 
31. august – med Thomas Numme med gjester i sofaen og Vibeke Skofterud holdt et flott foredrag. 
28. september inviterer vi Østfold bedrifter til after work arrangement på Hafslund Hovedgård. Vi har 
med 5 bedrifter i prosjektet. Rømskog Spa & Resort, Bamsrudlåven, Joval Events, Rudskogen 
Motorsenter, Risen Grotte og Kirkeng Events har meldt sin interesse for å være med i prosjektet. 
 
Store arrangement 
Markedsføring av store arrangement i Østfold.  
Arrangører - Flere besøkende til arrangementene Større synergier for lokalsamfunnet som følge av 
arrangementene. Øke oppholdslengden for de besøkende. Besøksnæringen skal tjene mer penger.  
 
Kvalitative mål 
       * Øke bevisstheten på kvalitet og logistikk. 
       * Mottakerapparatet skal bli bedre rustet til å ta imot gjester 
       * Bedre samspill mellom arrangør og besøksnæring 
 
Hovedaktiviteter: 


• Arrangementskalkulator 
• Verdiskaping av arrangement.  
• Viser hvor mye penger som ligger igjen i lokalsamfunnet/regionen. 







• Digital strategi 
• Egen nettside på www.VisitØstfold.no 


• Markedsføring  
• Radio, Sosiale medier, nettaviser og plakater. Alle kampanjer viser til nettsiden! 


• Kommunikasjon arrangør/besøksnæring 
• Informasjon og kommunikasjon er avgjørende om et arrangement skal fungere i alle 


ledd 
• Kompetanseheving 


• Konferanser og nettverksbygging 
 
I Indre Østfold er følgende med i prosjektet: Rudskogen Motorpark, Momarken travbane, 
Kraftfestivalen, Soot Spelet. 
 
 
IDA 
Internasjonalisering, Destinasjonsutvikling, attraksjonskraft. 
Prosjekt IDA har et budsjett på 1 500 000 EUR, fordelt over en  treårsperiode. Idaprosjektet har en 
overgripende målsetning om å styrke bedriftenes konkurransedyktighet ved å fokusere på 
foretningsutvikling og tilpasset produktutvikling for utvalgte internasjonale markeder.  
Hovedsatsningsområdene er natur, kultur og arrangement, - og det skal etableres grensesprengende 
samarbeidsprosjekter mellom bedrifter og organisasjoner. Følgende ti temaer er valgt.  
Sykkel, vandring, fiske, golf, motorsport, kunst og kultur, padling, ski, lokalmat, arrangement. 
 
 


Veien Videre 
 
I dag har Visit Indre Østfold 1 person i 100 % stilling knyttet til reiselivsatsningen i regionen. Visit 
Indre markedsfører like mye Indre Østfold som region som de enkelte bedrifter. Guiden som utgis 
hvert år er også like mye til internt bruk, og kan bidra til å bygge stolthet over egen region. Om det er 
ønskelig å styrke merkevaren Indre Østfold videre og forsterke regionen, så kan Visit Indre være et 
viktig verktøy. Om vi velger ikke å videreføre et samarbeid, så får det konsekvenser for aktørenes 
mulighet til å profilere seg på de nasjonale sidene, og det gir heller ingen muligheter i forhold til øvrig 
felles markedsføring og messedeltakelse. 
 
Marker kommune er etter vedtak om avvikling av Indre Østfold Utvikling IKS vertskommune for 
samarbeidet. I vedtaket om slik avtale er det forutsatt en evaluering innen 1/3-2017. Styret for Indre 
Østfold reiselivsfond er referansegruppe for samarbeidet. Det er her tatt beslutning om å produsere 
guiden for 2017 uavhengig av hvilke kommuner som er med framover.  Vi ønsker at medlems-
bedriftene i minst mulig grad skal merke den usikkerhet som nå er knyttet til videre satsing. 
Referansegruppen anbefaler videre at den midlertidige løsningen med Marker kommune videreføres 
ut 2017, slik at en ser resultatene av strukturprosessen i Visit Østfold og regionreformen, før en 
bestemmer videre organisering. Et samarbeid med Akershus vil også kunne ha betydning for vår 
organisering innen reiseliv. 
 
Slik vi ser det i dag er det behov for et årlig budsjett på ca 1,5 mill, dersom man skal kunne utvikle 
næringen noe. En videreføring av dagens drift koster ca 1 mill. Med ca 150.000 i inntekter fra 
nettverksbedrifter og en fortjeneste på ca 200.000 på produksjon av guiden, er det behov for et 
tilskudd fra kommunene på 15-20 kr pr innbygger avhengig av ambisjonsnivå. 
 



http://www.visitøstfold.no/





I 2009 betalte kommunene totalt kr. 800 000 i serviceavgift + mva. Denne ble justert årlig for 
innbyggerantall og indeksregulert årlig. I 2012 – ca. 950 000, slik at den ved etablering av Indre 
Østfold Utvikling var ca 15,50 pr innbygger. Det er ønskelig at denne økes noe. 
 
Det hadde vært ønskelig om Indre Østfold kommunene kunne enes om en felles satsing på reiseliv 
fortsatt. Det gjøres mye arbeid for alle kommunene og utviklingen er positiv – Facebook bra økning, 
nettside bra økning, flere nettverksbedrifter kommer til. Flere nettverksbedrifter melder om økt 
besøk. 
 
Dersom det bevilges mer i budsjett til aktiviteter, vil følgende aktiviteter kunne prioriteres: 
 
Økt synlighet  
 
Flere Facebook kampanjer er ønskelig å sette opp. 
 
Ønskelig å lage noen kampanjer – konkurranser som skal gå gjennom året. 
- Instagram – konkurranser # 
- Bussdekor 
- Invitere test familie – krav – bruke sosiale media under turen 
- Lage mapper til Campingplassene 
- Lage Hva skjer kalender til campingplassene og andre steder 
 
Muligheter dersom man styrker staben noe: 
- Rådgivning for reiselivsaktører, både etablerte og potensielle. 
- Kompetanseutvikling – kursplan 
- Øke antall nettverksbedrifter 
- Gjennomføre medlemsmøter med godt faglig innhold 
- Oppdatere medlemsbedrifter om reiselivsutvikling og trender 
- Aktiviteter og prosjekter med hensikt å fremme reiselivsutviklingen i Indre Østfold. 
 
Prosjekter det kan være interessant å se nærmere på 
- Prosjektansvar for Visit Østfold prosjekter 
- Naturbasert reiseliv – turforslag med tanke på turer i skog og mark. 
- Prosjektansvar for Fjella-prosjektet 
- Haldenkanalen Regionalpark – nettsider, oppgradering av kart, evt. ta på seg flere oppgaver  
- Skiltprosjekt 
- Vandring og sykkleruter inn på nett – lage brosjyre av dette 
- Lage Indre Østfold spill 
- delta i kommunale og interkommunale utviklingsoppgaver knyttet til reiseliv og opplevelser 
- Utvikle markedsmateriell for regionen 
 
 
Nettverksbedriftene var invitert til informasjonsmøte i Spydeberg 10. november, der det blant annet 
ble informert om de endringene som skjer. Det var godt frammøte og stort engasjement, og 
aktørene mener utviklingen i antall medlemsbedrifter er et godt uttrykk for behovet og 
engasjementet. 





